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A Szűzanya üzenete 2022. április 25-én Marija Pavlović által 

 
Drága gyermekek! 

Nézlek benneteket és látom, hogy elveszettek vagytok. Ezért hívlak 

benneteket: térjetek vissza Istenhez, térjetek vissza az imához és a 

Szentlélek be fog tölteni titeket szeretetével, amely örömöt ad a szívnek. 

A jobb jövőbe vetett remény is növekedni fog bennetek, ti pedig örömteli 

tanúi lesztek a bennetek és körülöttetek lévő Isteni irgalomnak. 

Köszönöm, hogy válaszoltatok hívásomra. 

 

Medjugorje, 2022. április 25. 

 

TÉRJETEK VISSZA ISTENHEZ! 
Elmélkedés a Szűzanya 2022. április 25-i üzenetéről 

 

 A Zsidókhoz írt levél a következő szavakkal kezdődik: Sokszor 

és sokféle módon szólt hajdan Isten az atyákhoz a próféták által, ezek-

ben a végső napokban pedig Fia által szólt hozzánk, akit a mindenség 

örökösévé rendelt, aki által a világokat is teremtette. (Zsid 1, 1-2). 

Isten sohasem hagyja el az ő népét. Gondolt arra is, hogyan juthat 

el az emberi szívig, hogyan vonhatja magához azért, hogy megmentse 

az embert önmagától és az élet teljességére vezesse, amelyet nekünk 

szeretne ajándékozni. 

És napjainkban is, Szűz Mária az ószövetségi próféták példája sze-

rint nem hagy el bennünket, gyermekeit, fáradhatatlan, türelmes és ki-
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tartó édesanyai hívásában. Nem mond le rólunk akkor sem, amikor mi 

lemondunk Istenről és önmagunkról. 

Ő a mi életünkhöz hasonló életet élt. Növekedett és előre haladt a 

hit útján. Átélte az emberi élet minden érzését a szenvedést, a fájdalmat, 

az örömöt, a veszteséget és a végén Fiának, Jézusnak halálát. 

Ma is beszél hozzánk, napjainkban az égből szól, ahonnan jobban 

látható a lelki állapot. Mi, akiket lefoglalnak a mindennapi gondok, a 

test és a világ szintjén élünk, nem vesszük észre azt a másik világot, a 

lelki valóságot, mely egyedül ad és hoz életet a számunkra. Furcsa, 

hogy mennyire vakká lehet az ember és nem látja azt, hogy Istenben 

élünk, mozgunk és vagyunk. 

Mária, mint édesanya a legjobb módon diagnosztizálja lelki állapo-

tunkat és látja elveszettségünket. Ezért, nem csak ebben az üzenetében 

hív bennünket az Istenhez, az imához, Isten parancsaihoz, a böjthöz és a 

lemondáshoz való visszatérésre. Szavaiban az ószövetségi próféták sza-

vainak visszhangját halljuk, akik hívták Isten választott népét: Térjetek 

vissza hozzám, akkor én is visszatérek hozzátok, – mondja a Seregek 

Ura (Mal 3, 7). 

Joel próféta által is hív Isten: Nos tehát, – mondja az Úr, – térjetek 

hozzám teljes szívetekből, böjttel, sírással és jajgatással. Szaggassátok 

meg szíveteket, ne pedig ruhátokat és térjetek meg az Úrhoz, a ti Istene-

tekhez, mert jóságos Ő és irgalmas, türelmes és nagy irgalmú, és szána-

kozik a bajok felett.” (Jo 2, 12-13). Jeremiás így ír: Térjetek hát meg, 

mindegyiktek a maga gonosz útjáról, és jobbítsátok meg útjaitokat és 

tetteiteket (Jer 18, 11). 

Az az ember, aki elkezd visszatérni az igaz útra, úgy érzi, hogy Is-

ten is visszatér hozzá, mert sokkal jobban tudatosul benne Isten léte. 

Ember, térj vissza Uradhoz, Istenedhez! (vö. Oz 14, 2). 

A Szűzanya azt mondja nekünk, hogy elveszettek vagyunk. A leg-

nehezebb dolog ennek az elveszettségnek a tudatába kerülni. Jézus az 

irgalmas atyáról szóló evangéliumi példabeszédében azt mondja el, 

hogy a baj a tékozló fiú számára egy lehetőség volt arra, hogy lelkileg 

felébredjen. A baj és a szenvedés ajándékba kapott pillanatok lehetnek 

számunkra, amelyekben megnyílik a szemünk és meglátjuk saját elve-

szettségünket és felismerjük Istent, aki a gyengédség és az irgalom. 

Isten tekintete, amely szelíd és telve van gyengédséggel rajtunk 

nyugszik a Szűzanya jelenléte és közelsége által ezen évek hosszú sora 

óta. A Szűzanya tekintete, az Édesanya tekintete, aki szereti gyermekeit 
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és azt szeretné, hogy mi is az Ő szemével kezdjünk nézni Istent, önma-

gunkat és a világot, hogy olyan emberek legyünk, akik nem tévelyeg-

nek, hanem Isten útján, a béke, az öröm és az élet teljességének útján 

járnak. 
 

IMÁDSÁG 

Szűz Mária, hozzád tartozom, hozzád, aki fáradhatatlanul hívsz 

bennünket az Istenhez vezető útra. Te teljesen Isten felé fordultál, 

Istennel teljes voltál, és azt szeretnéd, hogy mi is napról napra hozzád 

hasonlóvá váljunk. Édesanyai szeplőtelen szíveddel ölelj át és érints 

meg minden szívet. Felajánlunk neked minden sebzett, 

megkeményedett, kétségbeesett és reménytelen szívet. 

Szűz Mária imádkozz velünk és értünk, mindnyájunkért, akik 

elveszettek vagyunk és sötétben, céltalanul tévelygünk. Ó, Mária, te, a 

Szentlélek jegyese, aki kegyelemmel teljes vagy, ajánlj fel bennünket 

Fiadnak, vezess minket Fiadhoz, hogy egyre hasonlóbbá váljunk Hozzá. 

Különösen is felajánlunk neked minden eltévelyedettet, elveszetettet és 

mindazokat, akik eltávolodtak Istentől. 

Ó, Mária, könyörögd ki mindnyájunk számára az erőt és az alázatot az 

őszinte bűnbánathoz, megtéréshez és az Atyához való visszatéréshez, 

aki mindnyájunkat úgy vár, mint az evangéliumi irgalmas atya, aki 

örül minden hozzá visszatérő gyermekének. 

Ámen. 

M. M 

fordította: Sarnyai Andrea 

 

Isteni kóló 
Elmélkedés a Szűzanya 2022. április 25-i üzenetéről 

 

Az indián történet szerint a jó és a rossz farkasai bennünk harcolnak, és 

hogy melyikük győz, az rajtunk múlik. Az győz, amelyiket etetjük. 

Szent Ignác azt írja, hogy két zászló létezik: Jézusé és a gonosz lel-

keké. Döntenünk kell, hogy melyikhez tartozunk. 

Krisztus kijelenti: Nem szolgálhattok két úrnak: az Istennek és a 

Mammonnak. Más alkalommal pedig így biztat: Ti elsősorban keressé-

tek az Isten országát, és minden szükségeset megkaptok hozzá. Mind-

egyik tanítás egy irányba mutat. Életünkben el kell köteleznünk magun-
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kat. Vagy a jót, vagy a rosszat valósítjuk meg életünkkel. Kérdés, hogy 

hol tartunk most? 

Mária átlátja a világmindenséget, és ezzel az ismerettel jelenti ki, 

hogy lát bennünket és elveszettnek lát. (Nézlek benneteket, és látom, 

hogy elveszettek vagytok.) Szomorú, de nem kételkedhetünk látleletének 

igaz volta felől. Mit láthat Mária? Látja a nyugati típusú civilizációt, 

látja a posztmodern életérzés hamisságát, látja, hogy összes érzékünket 

le akarja foglalni, le akarja kötni a fogyasztást mindenek elé tevő erő-

szakos propaganda, a hasznot legfőbb értékként deklaráló láthatatlan 

pénzmágnás világ. Becsületesen be kell vallanunk, hogy túlságosan sok 

időt fecsérlünk hamis ingerek befogadására, lett légyen az megjelenítve 

a FB-on, a kommentárokban, a médiában, a háborús hírekben, a plázák-

tól remélt boldogságban, az összes hobbinkban. 

Mit mond a lelkiismeretünk? A kérdést magamnak is felteszem. 

Ahol a képzeletünk, ott az Istenünk. Amit hajszolnak vágyaink, annak a 

szolgái vagyunk. Figyeljük meg, hogy napjainkat mivel töltjük el. Mik 

kötik le időnket? Meg kell állnunk Isten előtt, hogy elszámoljunk vele, 

vajon Isten országát építettük-e, vagy talán a saját szórakozásunk állt 

érdeklődésünk központjában? Kit követtünk: Krisztust, vagy a szirén-

hangokat? 

Mária – immár évtizedek óta – mást vár tőlünk. Azt várja, úgy-

mond: Térjetek vissza Istenhez, térjetek vissza az imához, és a Szentlélek 

be fog tölteni titeket szeretetével, amely örömöt ad a szívnek. A jobb 

jövőbe vetett remény is növekedni fog bennetek, ti pedig a bennetek és 

körülöttetek lévő isteni irgalomnak örömteli tanúi lesztek. 

Ki is az Isten, akihez vissza kell térnünk? A közelmúltban érzékle-

tes leírását olvastam Béri Renátótól. Őt idézem, mert kitűnő hasonlattal 

él. „Mitől szorongunk, ha maximális szeretet vesz minket körül? A 

Szentháromságot inkább körkörösen képzeljük el, mint piramisszerűen 

A három [isteni] személy között nincs rivalizálás, csak örök szeretet… 

Isten egyfajta körtáncban él, (kóló) és a teremtés első pillanatában kinyí-

lik ez a körtánc: az ember meg van hívva, hogy csatlakozzon. Tágas 

keresztény élet a miénk, és ha ezt látjuk, az máris gyógyítja a sebzettsé-

günket. Hiszen egyedül nem megy – még Istennek sem.” Nehéz folytat-

ni az elmélkedést egy ilyen láttató kép felvázolását követően. 

A minket maximálisan szerető Isten három személy. Nem hatalom-

ra törő piramis tagjai, hanem egymásból élő körtánc résztvevői. Szerető 

közösségükbe hívnak minden embert. Ez csak a mi ellenállásunkon 
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bukhat el. Ismerős a kóló. Az összekapaszkodott emberek közös boldog 

tánca. Zárt is meg nem is ez a körtánc. Ha valaki csatlakozni kíván, kö-

zéjük ugrik, és már is együtt járják. Szólni kell, hogy szeretnénk benne 

részt venni. Jézus így tanít közös mivoltukról: Hogyne adná nektek a 

Szentlelket az Atya, ha kéritek tőle. Másutt így utal a szentháromságos 

közösségre: Én és az Atya egy vagyunk. És még: Senki se mehet az 

Atyához, csak általam. Tegyük fel, hogy megtértünk és bekerültünk a 

„táncba”. 

• Szólhatunk az isteni személyekhez (ima). 

• A Szentlélek be fog tölteni titeket szeretetével. Ez az örök bol-

dogság megtapasztalása valamiképpen. Tudjuk, hogy jó helyen 

vagyunk, a közösség öröme maradéktalanul eltölti a mi szívün-

ket is. 

• A jobb jövőbe vetett remény is növekedni fog bennetek. Erre ta-

lán soha nem volt akkora szükség, mint napjainkban, amikor há-

ború zajlik nagyhatalmak között, amikor soha nem látott pusztu-

lás réme fenyeget, amikor kétségbeesett emberek menekülnek a 

borzalmak elől. Bennünk a boldog bizonyosság énekhangja szó-

lalhat meg: „Semmi baj nem lehet, mert minket Jézus szeret” 

(Sillye), vagy egy másik: „Nincsen egyedül a szívem többé, … 

velem van az Ég ura mindörökké”. Kell ennél több? 

• A bennetek és körülöttetek lévő isteni irgalomnak örömteli tanúi 

lesztek. Azaz együtt folytatjuk a körtáncot Istennel és azokkal, 

akik keresték és megtalálták az Isten országát. 

Nézzünk hát magunkba, fogadjuk legfőbb jónak azt, Aki valóban a 

legfőbb jó, társuljunk hozzá, és éljük vele boldog és közös életünket. 

Vele egy közösségben lévén csakugyan gyakorolhatjuk az irgalmas sze-

retetet, és örömünk kivirágzik. Legfőbb ideje, hogy Krisztust kövessük, 

és értelmünkkel, figyelmünkkel, egész valónkkal belépjünk a szenthá-

romságos miliőbe. 

Köszönöm, hogy válaszoltatok hívásomra! – üzeni Mária, aki elő-

legezi bizalmát, remélve, hogy vele tartunk. 

Gyorgyovich Miklós 
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Mi a Szeretetláng? 
John Sullivan (USA) tanítása 

A Szeretetláng mozgalmat gyakran a kegyelem mozgalmának is nevez-

zük. A Szeretetláng abban különbözik más misztikus mozgalmaktól, 

hogy ebben a mozgalomban a hangsúly nem az üzenet közvetítőjén, 

vagy az üzeneten van: ez a mozgalom a kegyelemről szól. Ahogy a 

Szűzanya mondta Erzsébet asszonynak: ez a kegyelem legnagyobb ki-

áradása azóta, hogy az ige testté lett. Az egyház a mi korunkban két 

csodálatos ajándékot, két nagy kegyelmi kiáradást kapott: az egyik az 

irgalom, a másik pedig a kegyelem. Manapság nincs semmi, amire a 

világnak nagyobb szüksége lenne az irgalomnál és a kegyelemnél. Cso-

dálatosnak tartom, hogy a Szeretetláng április 13-án adatott a világnak 

1962-ben. Arra, hogy ez a hónap 13. napján történt, mindenki felkapja a 

fejét, mert mindenkinek eszébe jut a fatimai jelenés. De az is nagyon 

érdekes, hogy Lucia nővér 1929. június 13-án kapta Fatimában az utolsó 

látomását. Amikor ezen a napon a kápolnában imádkozott az oltár előtt, 

látta a Legszentségesebb Szentháromságot: látta az Atyát, a Szentlelket 

és Jézust a kereszten, akinek oldalából vér és víz folyt a kehelybe. Jézus 

jobb karja alatt a fatimai Szűzanya állt, kezében tartva szeplőtelen szí-

vét, amelyet nem tőr szúrt át, hanem láng koronázott, bal karja alatt 

pedig két szó ereszkedett alá az oltárra: irgalom, kegyelem. 

Manapság mindennél nagyobb szükség van az irgalomra és a ke-

gyelemre, mert a sátán az eddigi legkegyetlenebb támadást intézte a 

világ ellen. A világnak mindig szüksége volt az irgalomra és a kegye-

lemre, de most valami mégis megváltozott. A sátán mindig támadta az 

embert, mindig igyekezett elbolondítani, és mindig megpróbálta tönkre-

tenni az egyházat és az üdvösséget, de most olyan dolgokat látunk, ami-

lyeneket eddig még soha. 

Még sosem láttuk, hogy olyan kegyetlenül pusztították az életet, 

mint manapság az abortuszokkal. Semmiféle háború, semmiféle járvány 

nem ölt meg annyi embert, mint az abortusz. 

Még sosem láttuk, hogy olyan mértékben pusztították a gyermekek 

ártatlanságát, mint manapság. Borzadva hallottam, hogy a pornográf 

oldalak látogatóinak tíz százaléka tíz év alatt gyermek. Egyre terjed a 

gyermekek által gyermekek ellen elkövetett szekszuális zaklatás. A zak-

latók átlagos életkora tizenkét év, az áldozatoké pedig tíz év. A gyerme-

kek az interneten keresztül olyan tartalmaknak vannak kitéve, amelyeket 

felnőtteknek sem volna szabad látni, nemhogy gyerekeknek. 
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Még soha nem tapasztaltuk a családok ennyire tudatos és kegyetlen 

szétrombolását. Soha. Még az olyan züllött és perverz társadalmakban 

sem, mint amilyen például az antik Róma volt, ahol azt azért nem tagad-

ták, hogy az embernek szüksége van családra, most viszont meg akarják 

változtatni a családnak még definícióját is. 

A feladatunk nem az, hogy ölbe tett kézzel nézzük, hogyan teszi 

tönkre a sátán a családjainkat és a társadalmainkat. A Szűzanya eljött, 

hogy megsegítsen minket, és pontosan azt adja meg nekünk, amire 

szükségünk van. Ebben tulajdonképpen semmi újdonság nincs. Ami új, 

az csak a kegyelem kiáradásának erőssége, intenzitása. A Szűzanya 

azoknak a kegyelmeknek a felelevenítésére hív, amelyeket már megta-

pasztaltunk, de elfelejtettünk és elhanyagoltunk. Az egyház mi magunk 

vagyunk, de egyházként manapság nem vagyunk azok, akiknek lennünk 

kellene. A Szűzanya most azt mondja: itt az ideje ezzel foglalkozni. 

Most olyan erős támadás alatt áll a világ, hogy azzá az egyházzá kell 

válnunk, amire az elhívásunk szól. Ez a kegyelem működése. Ezt teszi a 

Szűzanya a Szeretetlángban. Az üdvösség teológiájának csodálatos 

igazságait olyan egyszerűen mondja el, hogy mindenki képes legyen 

megélni azokat, és olyan emberré váljon, akit eltölt a kegyelem. 

A Szűzanya arra kér minket, hogy elmélkedjünk Krisztus sebeiről, 

de nem Krisztus szomorúságára, fájdalmára vagy a saját bűneinkre kell 

összpontosítanunk, hanem fel kell ajánlanunk magunkat a Mennyei 

Atyának Jézus sebein keresztül azért, mert ez az igazi szeretet útja. 

A világot ma egy hatalmas hazugsággal etetik. Azt mondják: a sze-

retet abban áll, hogy megvalósítsuk önmagunkat. Semmi sem lehetne 

ennél távolabb az igazságtól. A szeretet lényege nem az önmegvalósítás, 

hanem az önátadás. Amikor az önmegvalósításra összpontosítunk, akkor 

a szeretettel ellentétes dolgot teszünk. A cselekedeteinknek csak két 

célja lehet: vagy szeretetért, vagy önmagunkért csinálunk valamit. A 

szeretet ellentéte nem a gyűlölet. A gyűlölet csak egy tünet. A szeretet 

ellentéte az „én”, az ego. Amikor a szeretetben önmegvalósítást kere-

sünk, akkor visszájára fordítjuk a szeretetet, ha pedig nem értjük meg, 

mi is a szeretet valójában, akkor nem értünk meg semmit. 

A Szűzanya arra kér minket, hogy Jézus sebein keresztül ajánljuk 

fel magunkat, mert ezáltal az igazi szeretetbe és az önátadásba gyöke-

reztet bennünket. Gyakran mondja: ameddig nem vagyunk készek arra, 

hogy magunkhoz öleljük a megtestesülés önként vállalt szegénységét, 

ami maga a szeretet, és ameddig nem vagyunk készek arra, hogy ma-
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gunkhoz öleljük azt a szeretetet, amely a kereszt tudatos vállalását jelen-

ti, addig képtelenek vagyunk a mennyei szeretetre. Nem csak az értel-

münkkel kell felfognunk, hogy mi az isteni szeretet, hanem a testünkben 

is meg kell tapasztalnunk azt. János apostol első levelében valami na-

gyon gyönyörűt mond nekünk: Abból ismertük meg Isten szeretetét, 

hogy életét adta értünk (1Ján 3,16). Jézus önmagát adta értünk, és ne-

künk is így kell cselekednünk a testvéreinkkel. Úgy kell élnünk az éle-

tünket, hogy letegyük azt másokért, ahogy Jézus is letette értünk. Ebbe a 

szeretetben hív be minket a Szeretetláng, és erre nem csak a Szeretet-

láng kapott meghívást, hanem az egész egyház. Minden kereszténynek 

ennek megfelelően kellene élnie. Akik a Szeretetláng apostolai, azok 

nem zárkózhatnak be önmagukba. A feladatuk az, hogy a kegyelmet az 

egész egyházhoz eljuttassák, azért, hogy mindenki megélje ezt a szent-

séget, és mindenki megélje a szeretetet a gyakorlatban. 

A kezdet tehát az, hogy át kell adnunk magunkat Jézus sebein ke-

resztül, hogy így szilárdan belegyökerezzünk az Ő kegyelmébe és szere-

tetébe. A végcél pedig az egység imája. Az üdvösség célja és lényege 

az, hogy egyek legyünk Jézussal. Ezért Jézus az Út, és ezért nincs más 

Út, csak Ő. Ezért annyira fontos, hogy megértsük: Jézus teljesen isten és 

teljesen ember. Isten nagyon gyakorlatias. Az egyetlen módja annak, 

hogy részünk legyen az örökkévalóságban az, hogy az isteni természet 

részévé válunk, és úgy élünk, ahogyan Isten él, és mindezt Jézuson ke-

resztül kell tennünk. Amikor Ő emberré lett, hidat alkotott Isten és em-

ber között. Sienai Szent Katalin használja ezt a hasonlatot: Jézus a híd. 

A kereszténység nem egyszerűen egy a sokféle vallás közül. A ke-

reszténység tulajdonképpen nem is vallás. Nem azért vagyunk kereszté-

nyek, mert követjük Krisztus tanítását, nem is azért, mert követjük Jézus 

példáját. Ezek csak azt jelentik, hogy katekumenek – hittanulók – va-

gyunk, de még nem keresztények. Kereszténnyé akkor válunk, amikor 

Jézus valóban bennünk él, amikor a részünkké lesz a Szentlélek ereje 

által. Ezt nevezzük kegyelemnek. 

Gondoljunk az emberi élet csodájára. A petesejt él, de csak egy bi-

zonyos ideig. Ha semmi sem történik vele, akkor egy idő után meghal. 

Ha azonban megtermékenyül, megváltoztatja természetét, és valami 

olyasmivé válik, amivé egymagában nem lenne képes: új életté válik. 

Velünk is ez történik, amikor megkeresztelnek, és megkapjuk a Szent-

lelket: új életté válunk, amely képes az örök életre, mert Jézus él ben-

nünk. Az, hogy Jézus bennünk él, megváltoztatja a természetünket: em-
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beri természetünkkel ellentétben képesek leszünk arra, hogy úgy gon-

dolkodjunk, cselekedjünk és létezzünk, mint Isten, és úgy tudjuk szeret-

ni Istent, ahogy Isten szereti egymást a Szentháromságban. De csak 

akkor tudjuk ezt megtenni, ha teljesen egyesülünk Jézussal. A Jézussal 

való egyesülés imája nem csak a Szeretetláng szíve, hanem az egész 

kereszténység szíve. 

A kiindulópontunk tehát Isten irgalma, a célunk pedig az Istennel 

való teljes egység, amely Isten valódi életébe helyez bele minket. Ho-

gyan érhetjük el ezt a célt? Úgy, hogy az egész emberiségre kiárasztjuk 

a Szeretetláng kegyelmi hatását, ami nem más, mint maga Jézus. 

Az ima nem egyéb, mint egy mindenki számára nagyon egyszerűen 

megfogalmazott evangélium: Isten irgalmas és kegyelmes, a Jézussal 

való teljes egységre vezet minket, és amikor a kegyelem hatására Jézus 

teljesen jelen van bennünk, akkor elpusztul a gonosz lélek minden mű-

ve, és a lelkek megmenekülnek. Ez az evangélium, ami mindenkinek 

megadatik. A Szeretetláng imái tulajdonképpen az evangéliumot képe-

zik le. 

A Szeretetláng mindennapos gyakorlatai bevezetnek minket abba, 

hogy megéljük az evangéliumot. A Szűzanya arra hív minket, hogy 

részt vállaljunk Krisztus állandó, folyamatos megváltói munkájában. 

Ebben sincs semmi új. Pál apostol a kolosszeiekhez írt első levelében 

azt mondja: örömest szenvedek értetek és kiegészítem testemben az, ami 

hiányzik Krisztus szenvedéseiből testének, az egyháznak javára (1Kol 

1,24). Ez persze nem azt jelenti, hogy Krisztus szenvedése nem volt 

elégséges, hanem azt, hogy folytatjuk Krisztus életét, mert Ő él ben-

nünk. Ha pedig Krisztus él bennünk, akkor Ő vajon mit tesz? Azt, amit 

mindig is: átadja önmagát szeretetben másokért. Vagyis mi a mi felada-

tunk? Önként és tudatosan ugyanezt kell tennünk. Böjtölünk, hogy a 

böjt által odaadjuk magunkat másokért. Felkelünk az éjszaka közepén és 

virrasztunk, imádkozunk a haldoklókért, hogy ne vesszenek el, és oda-

adjuk magunkat a mi kedves Jézusunknak, amikor az éjszaka csendes 

óráiban körüljár, és lelkeket keres. Feladjuk az ízletes ételek élvezetét, 

de miért is? Miért kéri tőlünk Jézus, hogy ízetlen ételt együnk? Azért, 

mert a szeretetünket a mindennapi életünk legegyszerűbb dolgaiban 

élhetjük meg a legjobban. Az egyszerű dolgok mutatják meg igazán, 

hogy valójában mennyire mélyen tértünk meg. Az emberek olyan ételt 

választanak, ami ízlik nekik; olyan ruhát vesznek fel, ami tetszik nekik; 

arra költik a pénzüket, amit a leghasznosabbnak ítélnek a maguk számá-
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ra; azzal töltik az idejüket, amihez kedvük van. A Szeretetlángban Jézus 

ezzel éppen ellenkezőleg arra kér minket, hogy teljesen fordítsuk meg 

az életünket. Azt mondja: ha megteszel egy nagyon kis dolgot, akkor én 

megáldom azt, hogy nagyon nagy lelki gyümölcsöt teremjen. Vajon 

kész vagyok-e önként megtenni azt a nagyon kis dolgot, amit Jézus kér? 

Ez a szeret logikája. 

Látnunk kell a különbséget az érett és az éretlen kereszténység kö-

zött. Amikor először találkozunk a kereszténységgel, kereszténységünk 

többnyire nagyon önző: örömmel imádkozunk, örömünket leljük Isten 

áldásában. Ha a hitetlenségből, vagy egy megszokásból gyakorolt ke-

reszténységből érkezünk, akkor kezdetnek ez nagyon jó. Aztán valami 

történik, és személyes kapcsolatba kerülünk Jézussal. Ez is jó dolog, de 

még mindig nagyon éretlen. Sajnos nagyon sokan itt meg is ragadnak, 

és abból áll a kereszténységük, hogy azt keresik, mit kaphatnak Istentől. 

Lassan azonban alábbhagy a kezdeti lelkesedés, nincsenek már erős 

érzelmek, nincs nagy lelkesedés az ima iránt, minden nagyon szárazzá 

válik, és az ember úgy érzi, hogy falba ütközik. És azt kell, hogy mond-

jam, ez nagyszerű, mert amikor ez bekövetkezik, akkor végre eljutot-

tunk a startvonalig. Fontos ilyenkor felismerni, hogy a bűnbánatunknak 

nem csak a cselekedeteinkről kell szólnia, hanem arról is, hogy kik va-

gyunk, és meg kell változtatnunk az alapvető természetünket. Ezt a sza-

kaszt a keresztény átalakulás szakaszának nevezzük. A kegyelem ebben 

a szakaszban nagyon erőteljessé válik, és itt történik a csoda: emberi 

természetünk átalakul isteni természetté, ez pedig a szeretet logikája 

szerint a keresztény növekedés következő fázisába vezet bennünket, 

amely a megtisztulás fázisa. Ha az éretlen kereszténység szakaszában 

megpróbáltatások érnek minket, Istenhez kiáltunk, hogy mentsen meg 

minket. Amikor megtanuljuk, hogy valójában mi is a szeretet, ehelyett 

azt mondjuk: Uram, Istenem, bízom benned. Ha ezt a megpróbáltatást 

azért adod nekem, hogy ezáltal lelkeket menthessek, akkor folytasd. 

Bízom benne, hogy ha eljön az ideje, elveszed ezt tőlem, és megáldasz 

engem, hogy képes legyek magamhoz ölelni a szenvedést, ahogy azt Te 

tetted. A Szeretetláng át tud emelni minket az igazi szentségbe, mert az 

életünk mindennapos gyakorlataival megengedjük Jézusnak, hogy teljes 

mértékben bennünk éljen. 

Most, amikor ilyen nagy támadások érik a világot, neked és nekem 

nagy szentekké kell válnunk. Nem azért, mert szeretnénk azzá lenni, 

hanem azért, mert nagyon nagy szükség van erre. A világnak látnia kell, 
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hogy miért jött el Jézus. Ezt pedig akkor fogják meglátni, amikor a 

Szűzanya létrehozza a legnagyobb csodáját: ahelyett, hogy az egyik 

szent helyen táncolna a nap, vagy a másikon gyógyítana a víz, szerte a 

világon családok milliói fogják megengedni Jézusnak, hogy teljes mér-

tékben bennük éljen, bármennyire is fáj, és bármi legyen is az ára. Ak-

kor majd meglátja a világ, hogy milyen az igazi szeretet! Legyenek bár 

vakok, a szentség szépsége áthatol vakságukon, és látni fogják az igazi 

szeretetet. Ha Jézus teljesen jelen lesz a szívekben a kegyelem által, 

akkor megtörik a sátán hatalma. Ez a mi hivatásunk az egyházban. Ter-

jesszük el az imádságot az egész világon, mert a testvéreink rabságban 

sínylődnek, és szükségük van rá, hogy szentekké válhassanak. 

A mai világban az emberek annyira süketek az evangéliumra, hogy 

meghallani sem képesek. Ha azt mondjuk a gyerekeinknek vagy az uno-

káinknak: légy szíves ne költözz össze már megint a barátoddal vagy a 

barátnőddel, nem figyelnek ránk. Ha hívjuk az embereket: gyertek ve-

lünk a templomba, úgy néznek ránk, mintha kicsit ütődöttek lennénk. 

Hogyan evangelizáljunk hát, ha az emberek meg sem hallanak minket? 

Hosszú évekig dolgoztam az evangelizációban, és rájöttem, hogy hiába 

vagyunk ott az összes rádiós és televíziós csatornán és minden újságban, 

hiába tesszük ki a plakátjainkat a város valamennyi üzletében, hiába 

hívjuk az embereket a templomba, hogy meghallgassák az evangéliu-

mot, nem tudjuk lenyomni azt a kapcsolót, amely megváltoztatná a gon-

dolkodásukat, végre odafigyeljenek, kinyissák a szemüket, és felébred-

jenek vakságukból. 

Amikor a Szeretetlánggal találkoztam, megértettem, hogy mi a 

Szűzanya terve. Minden igyekezetünkkel azon kell lennünk, hogy meg-

vakítsuk a sátánt, mert Jézus is ezt tette: eljött és lerombolta a sátán 

uralmát. A Szeretetláng olyan, mint a tüzérség. Amikor nagy csata dúl, 

és az ellenség már nagyon sok foglyot ejtett, akkor jön a tüzérség, hogy 

meggyengítse az ellenséget azért, hogy a csapatok harcba tudjanak 

szállni, és ki tudják szabadítani a foglyokat. Így van ez a Szeretetláng 

imádságaival és napi gyakorlataival is, amelyek kéz a kézben dolgoznak 

együtt az aktív evangelizációval. A Szeretetláng meggyengíti az ellen-

ség szorítását, hogy amikor a „gyalogság” elindul és hirdeti az evangéli-

umot, az emberek képesek legyenek meghallani azt, és tudjanak vála-

szolni a hívásra. Vannak testvéreink, akik talán nem is tudják, hogy 

szenvednek, pedig szenvednek és összetört az életük. Kérlek, hogy add 
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át magad teljesen Jézusnak, hogy a kegyelem által fel tudd ragyogtatni 

az Ő szépségét a világnak! 

 

AZ ÚRRAL VALÓ EGYSÉG IMÁJA 

Lábunk együtt járjon. 

Kezünk együtt gyűjtsön. 

Szívünk együtt dobbanjon. 

Bensőnk együtt érezzen. 

Elménk gondolat egy legyen. 

Fülünk együtt ügyeljen a csöndességre. 

Szemünk egymásba nézzen és tekintetünk összeforrjon. 

Ajkunk együtt könyörögjön az Örök Atyához irgalomért. 

Ámen. 

 

Megállítani a háborút? Igen, ez lehetséges! 
Emmanuel Maillard nővér üzenete 

Kedves barátaim! Tudom, hogy mindannyian reménnyel és várakozás-

sal telve imádkozunk a békéért, de azért azt is tudom, hogy mindig van-

nak emberek, akik néha igen nagy kétségek között imádkoznak. Azt 

gondolják: hát jó, imádkozom, de úgysem fog működni. Néhányan 

azonban, talán nem túl sokan, hittel és reménységgel imádkoznak, azzal 

a meggyőződéssel, hogy Isten meghallgatja imádságunkat úgy, ahogyan 

azt a Szűzanya mondta: hallom kiáltásotokat, hallom a békéért mondott 

imátokat, és meghallgatom azt. 

A Szűzanya néhány nagyon erőteljes üzenetét szeretném most 

megosztani veletek. Először az öbölháború jut eszembe, amely a 90-es 

évek elején zajlott. Akkoriban Vicka egyszer megkért, hogy vigyem el 

Mostarba, mert meg kellett látogatnia egy beteget a kórházban. A kocsi-

ban beszélgettünk. Azt mondta nekem: tudod, nővér, amikor háború van 

a világon, az azért történik, mert az emberek szívében háború dúl, és ez 

a belső háború fegyverekkel vívott háború formájában tör a felszínre, de 

ha békét teremtenek a szívükben, a külső háború is azonnal megszűnik. 

A háború tehát, barátaim, a szívünkben kezdődik, a mi felelősségünk 

pedig az, hogy békét teremtsünk a szívünkben. 

Van a Szűzanyának egy másik üzenete is, amit ugyancsak akkori-

ban adott Ivannak. Így hangzik: Isten az egyedüli békesség. Ezért köze-

ledjetek Hozzá személyes imátok által, és akkor béke lesz a szívetekben, 
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és a béke, mint egy folyó kiárad majd az egész világra. (1991. február 

25.) Vagyis ne csak beszéljetek a békéről, hanem teremtsetek békét a 

szívetekben. Valamennyien azt kívánjuk, hogy érjen véget a háború 

Ukrajnában, Oroszországban és bárhol, ahol csak dörögnek a fegyverek, 

és igen: véget tudunk veti a háborúnak, és tudunk cselekedni ezért imá-

ban. Tegyük fel magunknak a kérdést: Ki az a személy az életemben, a 

szívemben, akit elutasítok? Ki az, akit nem szeretek, vagy éppenséggel 

gyűlölök, vagy akire talán irigy vagyok? Talán van egy vagy több olyan 

ember az életemben, a szívemben, akit nem kedvelek, akit nem akarok 

szeretni. Azt javaslom, álljunk meg, és helyezzük azt az embert Isten 

kezébe, Isten szívébe, a Szűzanya szeplőtelen szívébe, és mondjuk Má-

riának: Nézd, Mária, egyszerűen nem tudom elfogadni ezt a személyt, 

de átadom neked az iránta érzett keserűségemet, gyűlöletemet, bánato-

mat, irigységemet. Ha így ellene mondunk a rossz érzéseknek, a rossz 

gondolatoknak, akkor képesek leszünk megváltoztatni azokat. Az érzé-

seinken persze nem tudunk uralkodni, de azáltal, hogy ellene mondunk 

a rossz érzéseknek és gondolatoknak, tudunk úgy bánni azzal az ember-

rel, mint egy baráttal, mint egy testvérrel, nem pedig úgy, mint egy el-

lenséggel. Ha pedig így cselekszünk, békét teremtünk a szívünkben, és 

elejét vesszük annak, hogy lehulljon egy bomba, vagy talán több is va-

lahol egy országban. Ez azonnali gyümölcse lesz annak, hogy ellene 

mondtunk a szívünkben dúló háborúnak, annak, hogy a gyűlölet elutasí-

tása által megváltoztattuk a szívünket. 

Talán emlékeztek a balkáni háborúra, amely szintén a 90-es évek 

elején zajlott. 1991-ben, amikor kitört a háború Slavko atya összegyűj-

tött körülbelül huszonöt embert egy böjtös lelkigyakorlatra. Ezek az 

emberek öt napot töltöttek imádságban és kenyéren és vizen böjtölve a 

lelkigyakorlatos házban. Slavko atya meghívta az egyik látnokot, Maria 

Pavlovicot, hogy vegyen részt a lelkigyakorlat utolsó napján a rózsafü-

zér imádságon, és arra kérte, hogy kérdezze meg a Szűzanyát, van-e 

valamit üzenete a lelkigyakorlaton részt vevők kis csoportja számára. A 

rózsafüzér után Maria megosztotta a lelkigyakorlatozókkal a Szűzanya 

üzenetét, amely mindannyiunk számára rendkívüli jelentőséggel bír. A 

Szűzanya nagyon boldog volt, hogy közöttük lehet, és azt mondta: Ked-

veseim, milyen könnyen megállíthatnám ezt a háborút, ha még több 

olyan embert találnék, aki úgy imádkozik és böjtöl, mint ti! 

Nem gondoljátok, hogy most is könnyen megállíthatná a háborút 

Ukrajnában, Oroszországban, vagy bárhol máshol a világon, ha több 
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olyan embert találna – téged, engem és másokat a szomszédaink között, 

a családjainkban –, aki imádkozik és böjtöl azért, hogy véget érjen a 

háború? Mária pontosan erről álmodik, és ezért most arra hívlak benne-

teket, hogy még ma vizsgáljátok meg a szíveteket, és lássátok meg, mi 

az, aminek ellene mondhattok, mi az, amit kivethettek a szívetekből, 

hogy ezzel megakadályozzátok, hogy lehulljon egy bomba, vagy talán 

több is valahová. Az imátok és a böjtötök talán fényt gyújt a népek ve-

zetőinek szívében, és arra készteti őket, hogy tegyenek valamit a béké-

ért. Talán így lesz. Biztos vagyok benne, hogy így lesz. 

A Szűzanya azt mondta, hogy a békesség hiányának az az oka, 

hogy távol vagyunk Istentől. Távolság van a szívünk és Isten szíve kö-

zött. Ebbe a távolságba tud befurakodni a sátán, és így tud háborút szí-

tani, de ha csökkentitek, vagy megszüntetitek ezt a távolságot, és az ima 

által közelebb kerültök Istenhez, a sátán számára nem marad hely, és 

béke lesz. 

Szeretnék veletek megosztani valamit, ami velem történt tavaly. 

Valaki nagyon gonosz és igazságtalan volt velem. Rettenetesen dühös 

voltam rá, keserű gondolataim voltak, iszonyúan haragudtam arra az 

emberre, és háború dúlt a szívemben. Rájöttem, hogy elvesztettem a 

lelki békémet. Azt mondtam magamnak: szó sem lehet róla, nem, nem, 

nem és nem, nem veszíthetem el a békémet! Kirohantam a kertünkbe, 

ahol egy életnagyságú Szent Család szobor áll. Megálltam a Szűzanya 

szobra előtt, és azt mondtam: Mária, te vagy a Béke Királynője, a Béke 

Édesanyja. Kérlek, kérlek, kérlek, Anyám, állítsd helyre a szívemben a 

békét! Nem élhetek békesség nélkül! Kérlek, állítsd helyre bennem a 

békét! Te azt mondtad: ha békességet akartok, imádkozzatok érte, kérjé-

tek Istentől, és kérjétek tőlem is, és megkapjátok. Te magad mondtad 

ezt, Anyám, és most nem mondhatsz ellent a saját szavaidnak, ezért 

kérlek: adj nekem békét! Kedves Barátaim, el kell mondanom nektek, 

hogy a Szűzanya megadta nekem a békét. Nem varázsütésre, egy pilla-

nat alatt, eltartott vagy egy óráig, de megtörtént. Megbocsátottam annak 

az embernek a szívemben, és teljesen meg is feledkeztem róla. Hihetet-

len volt, de ismét béke volt a szívemben. Azért meséltem el nektek ezt a 

történetet, mert ez egy konkrét példa arra, hogy mindannyian kerülhe-

tünk olyan helyzetbe, vagy olyan körülmények közé, amikor megvan az 

esély arra, hogy elveszítjük a szívünk békéjét. A Szentlélek ígérete 

azonban ez: ha nincs békességed, ha elveszítetted a békességedet, imád-

kozz érte! Kérd a békét, és megadatik neked! 
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Röviden: mindenkinek, minden egyes embernek a kezében van egy 

nagyon erős fegyver. Mária, a Béke Királynője, a Béke Édesanyja maga 

köré gyűjti a gyermekeit, akik készek követni őt, készek megélni az 

üzeneteit, készek az ő kezét fogva vele együtt járni az életük útján. 

Kedves Barátom, akarsz te is egy lenni közülük? Akarsz kéz a kézben 

járni a Szűzanyával, a Béke Királynőjével? Biztos vagyok benne, hogy 

igen. Isten áldjon meg! 

 

Imádkozzuk a rózsafüzért 

a békéért és a háború őrülete ellen 
 

A vasárnapi Regina Coeli imádság után Ferenc pápa a köszöntések so-

rán gondolatban a háború következményeitől szenvedő népek felé for-

dult. „Pontosan ezekben az órákban számos hívő gyűlik össze a Pompeji 

kegyhelyen tisztelt Mária-kép előtt, hogy a Boldog Bartolo Longo szí-

véből fakadó könyörgéssel forduljon a Szűzanyához. Lélekben letérdel-

ve Szűz Mária előtt, sok nép béke iránti égő vágyát bízom kegyelmébe, 

akik a világ különböző részein szenvednek a háború értelmetlen kataszt-

rófájától.” – mondta. 

A pápa elsősorban az ukránok által megélt tragédiát tárta Isten any-

ja elé: „Kiváltképpen az ukrán nép szenvedését és könnyét viszem a 

Szent Szűz elé. A háború őrületével szemben minden nap imádkozzuk a 

rózsafüzért a békéért”. Ferenc pápa továbbá imákat kért a nemzetek 

vezetőiért, „hogy ne felejtsék el megérezni a békét akaró emberek vá-

gyát, akik jól tudják, hogy a fegyverek soha nem hozzák azt el”. 
 

forrás: Vatikáni Rádió 

Francesca Sabatinelli / Somogyi Viktória 

 
Ó, Mária áldott rózsafüzére, édes lánc, mely Istenhez láncolsz minket, 

szeretet köteléke, mely az angyalokkal egyesítesz, az üdvösség tornya a 

pokol szakadékában, biztos kikötő az általános hajótörésben, nem ha-

gyunk el soha többé. Te légy erősségünk halálküzdelmünk óráján. Tiéd 

legyen kialvó életünk utolsó csókja. És ajkunk utolsó lehelete a te édes 

neved legyen, ó Pompeji Rózsafüzér Királynője, ó drága Anyánk, ó bű-

nösök menedéke, szomorúak hatalmas Vigasztalója. 

Légy áldott ma és mindörökké, a földön és az égben. 

Boldog Bartolo Longo imája 
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* * * * * * * * * * * * 
 

Közlemények 
 

 

* A Boldogasszony Anyánk Béke Királynője hírlevél kapható az Új Ember 
könyvesboltban, a Ferenciek terén. A hírlevélre előfizetni a Kemenes 
Gábor, 1393 Budapest, Pf. 317. címen, „piros” postai csekken lehet. A 
hírlevél ára továbbra is 30 Ft + 100 Ft postaköltség, példányonként, 
vagyis egy évre, egy példány esetén 1560 Ft. Hálásan köszönünk 
minden adományt, amellyel lehetővé válik, hogy az idős, nélkülöző 
olvasóinknak, és a határon túl élő testvéreinknek is el tudjuk küldeni 
hírlevelünket. 

* Tanuljatok tőlem és nyugalmat találtok lelketeknek (Mt 11, 28-30) 

Međugorjei ifjúsági találkozó – 2022. augusztus 1-6. 

A találkozóra zarándoklatot szervezünk. Indulás július 31-én este, haza-
érkezés augusztus 7-én délelőtt. Várható kedvezményes útiköltség 25 év 
alatti fiataloknak 20.000 Ft + 100 Euro szállás- és étkezési költség, amit 
mindenki a helyszínen fizet. Jelentkezni 2022. június 25-ig Kemenes 
Gábor 1393 Budapest, Pf. 317. címre feladott 5.000 Ft előleg 
befizetésével lehet. Az utalványon olvashatóan szerepeljen a jelentkező 
neve és lakcíme, a Közleményben pedig e-mail címe, telefonszáma, 
útiokmányának száma, születési dátuma és az, hogy ha lehet, akkor 
kivel szeretne egy buszon utazni. A csoportos utasbiztosítást igénylők 
számára az előleg összege 6.000 Ft. Egy csekken több előleg is 
befizethető. Ez a lelkigyakorlat fiataloknak szól, ezért a részvétel felső 
korhatára 25 év. A 25 éven felüli jelentkezők számára az útiköltség 
25.000 Ft + 120 Euro. 

Kérünk minden érdeklődőt, hogy a zarándoklatra időben és 
megfontoltan jelentkezzen. A szállás- és buszfoglalás miatt nagyon 
fontos a határidő pontos betartása! Szeretettel kérjük, hogy aki teheti, 
támogassa azokat a fiatalokat, akik anyagi okok miatt egyébként nem 
tudnának részt venni a találkozón. Az adományozók a Közlemény 
rovatban jelezzék, hogy erre a célra szánják a küldött pénzt. Bármilyen 
csekély összegű adományt hálásan köszönünk! 


